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§ 112   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Ylva Lengberg (S).     
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§ 113   

Ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:01-15:07, 16:08-16:15 och 
16:30-16:45.    
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§ 114 Dnr KS 2021-00219 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
1. Kopia av Grundskolenämndens svar på revisionsrapport - Uppföljande 

granskning av elevdokumentation i Borås Stad 
Dnr 2020-00245 

 
2. Redovisning av utbildningsbidrag 2020 från Sverigedemokraterna Borås 

Dnr 2021-00216 
 
3. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbunds sammanträden den 12 februari 2021 
Dnr 2021-00218 

 
4. Påminnelse om intressekartläggning gällande fortsatt användande av 

webbverktyget Praktikplatsen.se samt inrättande av en gemensam resurs 
för stöd och support från Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 
Dnr 2021-00096 

 
5. Fritids- och folkhälsonämndens beslut om stöd till föreningar under 

pandemin samt föreningsenkäten i Borås Stad med anledning av Corona-
pandemin 2020 
Dnr 2020-00536 

 
6. Remiss: Riktlinje om omhändertagande av avliden 

Dnr 2021-00168 
 

7. Protokoll Centrala pensionärsrådet 2021-02-04 
Dnr 2021-00025  

 
8. Uppföljning av åtgärdsplan Spår och leder 2016-2020 samt ny åtgärdsplan 

Spår och leder 2020-2024 från Fritids- och folkhälsonämnden 
Dnr 2020-00576 
 

9. Protokoll från styrelsemöte för Fristadbostäder AB den 7 december 2020 
Dnr 2021-00031 
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10. Protokoll från styrelsemöte för Fristadbostäder AB den 11 februari 2021 
Dnr 2021-00031 

 
11. Protokoll från styrelsemöte för Borås kommuns Parkerings AB den 15 

februari 2021 
Dnr 2021-00031 

 
12. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 3 februari 2021 

Dnr 2021-00031 
 
13. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 10 februari 

2021 
Dnr 2021-00031 

 
14. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 4 februari 2021 

Dnr 2021-00031 
 
15. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 10 februari 2021 

Dnr 2021-00031 
 
16. Expedierat brev om utbetalning av driftbidrag 2021 till Borås Stads 

Personalklubb MerKraft 
Dnr 2020-00347 

 
17. Expedierat brev om utbetalning av driftbidrag till Visions pensionärs-

sektion i Borås 
 Dnr 2020-00375  
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§ 115 Dnr KS 2021-00225 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
1. Tilldelningsbeslut Fönsterputs 

Dnr 2019-00100IN 
 
2. Tilldelningsbeslut Kontorsmaterial 

Dnr 2019-00085IN 
 
3. Beslut att avbryta Juridisk informationstjänst 

Dnr 2019-00081IN 
 
4. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 3 2021) -  

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2021-00008 

 
5. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-09-28 (197/2020) 
Dnr F 2020-00150    2.3.1.1, Programområde 1 

 
6. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-10-16 (06/2021)  
Dnr F 2020-00209    2.3.1.1, Programområde 1 

 
7. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-11 (190/2020)  
Dnr F 2020-00237    2.3.1.1, Programområde 1 

 
8. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-12-17 (198/2020)  
Dnr F 2021-00004   2.3.1.25, Programområde 1 
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9. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-12-17 (192/2020)  
Dnr F 2021-000005   2.3.1.25, Programområde 1 

 
10. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-06-02 (78/2020)  
Dnr F 2020-00107  2.3.1.25, Programområde 1 

 
11. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-02 (189/2020)  
Dnr F 2020-00215  2.3.1.25, Programområde 1 

 
12. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-12-17 (193/2020)  
Dnr F 2020-00216  2.3.1.25, Programområde 1 

 
13. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-03 (181/2020)  

 Dnr F 2020-00223  2.3.1.3, Programområde 1 
 
14. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-12-11 (191/2020) 

 Dnr F 2021-00001  2.3.1.3, Programområde 1 
 
15. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-12-17 (194/2020) 

 Dnr F 2020-00219  2.3.1.3, Programområde 1 
 
16. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
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berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-14 (05/2021) 

 Dnr F 2021-00010  2.3.1.3, Programområde 1 
 
17. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-15 (07/2021) 

 Dnr F 2021-00012  2.3.1.3, Programområde 1 
 
18. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (12/2021) 

 Dnr F 2021-00018  2.3.1.3, Programområde 1 
 
19. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (14/2021) 

 Dnr F 2021-00020  2.3.1.3, Programområde 1 
 
20. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (21/2021) 

 Dnr F 2021-00021  2.3.1.3, Programområde 1 
 
21. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (16/2021) 

 Dnr F 2021-00022  2.3.1.3, Programområde 1 
 
22. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (20/2021) 

 Dnr F 2021-00029  2.3.1.3, Programområde 1 
 
23. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (21/2021) 

 Dnr F 2021-00031  2.3.1.3, Programområde 1 
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24. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-29 (09/2021) 

 Dnr F 2021-00015  2.3.1.3, Programområde 1 
 
25. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-29 (10/2021) 

 Dnr F 2021-00016  2.3.1.3, Programområde 1 
 
26. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-29 (17/2021) 

 Dnr F 2021-00025  2.3.1.3, Programområde 1 
 
27. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-02-04 (11/2021) 

 Dnr F 2021-00017  2.3.1.3, Programområde 1 
 
28. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (13/2021) 

 Dnr F 2021-00019  2.3.1.3, Programområde 1 
 
29. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av 

förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-02-08 (18/2021) 

 Dnr F 2021-00027  2.3.1.3, Programområde 1 
 
30. Löneplaceringsbeslut 

2021-01-01 – 2021-02-15 (01-291/2021) 
F 2021-00032  2.3.6.1, Programområde   

 
31. Löneplaceringsbeslut 

2020-07-23 – 2021-02-15 (HSV038- HSV054/2021) 
F 2021-00040  2.3.6.1, Programområde 1               
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§ 116 Dnr KS 2021-00223 1.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för Moderaterna i 
Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2021 till Moderaterna i Borås kan utbetalas.                       

Sammanfattning av ärendet 
Moderaterna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2020 har 
använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad                     

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Moderaterna i Borås 
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§ 117 Dnr KS 2021-00093 1.2.2.1 

Revidering av Borås Stads program för 
föräldraskapsstöd 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa Borås Stads program för föräldraskapsstöd.             

Sammanfattning av ärendet 
Fritids-och folkhälsonämnden har tagit fram ett förslag till revidering av 
programmet för föräldraskapsstöd. Nämnden har remitterat förslaget till 
Individ-och familjeomsorgsnämnden, Förskolenämnden, Grundskolenämnden, 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, Sociala omsorgsnämnden, 
Kulturnämnden, Arbetslivsnämnden och Tekniska nämnden. 

Kommunstyrelsen har även kompletterat underlaget med ett tilläggsyttrande 
ifrån Arbetslivsnämnden kring de nya skrivningarna om hedersförtryck som 
Fritids-och folkhälsonämnden lade till efter remissen. Arbetslivsnämnden har i 
sitt yttrande bifallit tilläggen.  

Alla nämnder som valt att svara på remissen har tillstyrkt programmet förutom 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden som har avstyrkt remissen.  

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden anser att det inte behövs ett program 
för föräldraskapsstöd utifrån det arbete som nu bedrivs i Socialt hållbart Borås. 
Istället bör fokus ligga på att operationalisera de nationella strategierna. Det kan 
man göra genom att ta fram ett föräldraskapsstöd för staden övergripande som 
beskriver hur vi realiserar de nationella strategierna. Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden ser att våra verksamheter behöver stöd med att 
skapa de strukturella förutsättningarna för ett samordnat föräldrastöd i staden.  

Fritids-och folkhälsonämnden har besvarat synpunkterna ifrån nämnden genom 
att konstatera att inom ramen för Socialt hållbart Borås pågår en kartläggning av 
befintligt föräldraskapsstöd, vilken kommer ligga till grund för en analys som i 
sin tur ska utgöra grunden för såväl strategiska prioriteringar och vidare 
utveckling av det operativa föräldraskapsstödet, det vill säga genomförandet av 
föräldraskapsstödet. För att inte föregå det pågående och kommande arbetet 
föreslås det nya programmet ersätta det gamla, och om utvecklingsarbetet inom 
Socialt hållbart Borås föranleder förändringar i programmet bör det revideras 
under pågående period.  

Enligt riktlinjen för styrdokument gäller ett styrdokument högst 4 år och sen 
ska det revideras och fastställas på nytt annars upphör dokumentet automatiskt. 
Under denna period kan ett styrdokument revideras ett obegränsat antal gånger 
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och ersättas av ett annat dokument eller tas bort om beslutande instans så vill. 
Kommunstyrelsen ser inga hinder för att ta upp frågan kring 
föräldrastödsprogrammet igen om det finns förslag på nya strategiska 
inriktningar eller ett annat arbetssätt att arbeta med föräldraskapsstöd.  

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att anta programmet för 
föräldraskapsstöd.             

Beslutsunderlag 
1.  Fritids-och folkhälsonämndens beslut 

2. Kompletterande yttrande från Arbetslivsnämnden  
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§ 118 Dnr KS 2021-00246 1.4.2.0 

Socialt hållbart Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Utvidga arbetet Socialt hållbart  Borås med målområdena ”Bostäder och 
närmiljö” samt ”Förutsättningar för arbete” 

- Stadsledningskansliet får uppdrag att i samverkan med politiken ta fram 
förslag till målbilder för föreslagna målområden. Detta ska genomföras under 
våren 2021, 

- Avsätta medel, 1.250 000 kronor för att inrätta stödresurser kopplat till de tre 
målområdena.  Finansiering sker med de statsbidrag som Borås Stad beviljats 
2018-20 från Tillväxtverket. 

- Programområde 2 kommer att ha ansvar för målområde ”Förutsättningar för 
arbete”. Programområde 3 ansvarar för ”En god start i livet”. Programområde 
4 ansvarar för ”Bostäder och närmiljö”.        

Sammanfattning av ärendet 
Den 2 september 2019 fastställde Kommunstyrelsen det strategiska 
inriktningsdokument och den politiska handlingsplanen för Socialt hållbart 
Borås- vi tar ansvar för barn och unga.    

I budget 2021 har Kommunstyrelsen fått i uppdrag att under första kvartalet 
2021 återkomma med målbilder för resterande delar av Social hållbart Borås.  

Kommunstyrelsen har fått medel från tillväxtverket förför I samband med 
utvidga arbetet inom Socialtållbart Borås med två målområden finns behov av 
att inrätta stödresurser i form av 3x 0,5 åa processledare för att driva detta 
arbete framåt. 

Socialt hållbart Borås är ett är viktigt och omfattande område varför ansvaret 
kommer att fördelas på tre programområden. Socialt hållbart Borås- 
förutsättningar för arbete tillhör programområde 2, Socialt hållbart Borås- god 
start i livet, programområde 3 samt Socialt hållbart Borås- boende och närmiljö 
programområde 4                

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 
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§ 119 Dnr KS 2021-00135 1.1.6.0 

Samverkansöverenskommelse 2021-2023 mellan Borås 
Stad och Polismyndigheten, lokalpolisområde Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen godkänner Samverkansöverenskommelse 2021-2023 mellan 
Borås Stad och Polismyndigheten. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.    

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden har berett och godkänt ärendet 
”Samverkansöverenskommelse mellan Borås Stad och Polismyndigheten, 
lokalpolisområde Borås 2021-2023” och beslutat (2021-01-26 § 11) att 
överlämna samverkansöverenskommelsen till Kommunstyrelsen för beslut. 
 
Samverkansöverenskommelsen mellan Polismyndigheten och Borås Stad ska 
ligga till grund för det operativa brottsförebyggande arbetet i Borås och verka 
för en minskad brottslighet och ökad trygghet. Samverkansöverenskommelsen 
avser en treårig överenskommelse, vilken bygger på ge-mensamma 
kraftsamlingar inom följande områden:  

- förhindra negativ utveckling hos ungdomar som befinner sig i riskzon för 
problemutveckling  

- skapa trygga offentliga miljöer  

- gemensamma kraftsamlingar på områden där behoven är som störst  

 
Det gemensamma målet med överenskommelsen 2021 - 2023 är att öka 
tryggheten och minska brottsligheten. Samverkansöverenskommelsen 
undertecknas av kommunstyrelsens ordförande i Borås Stad och av 
Lokalpolisområdeschef Borås.                

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 2021-03-22 

2. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 2021-02-01 
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Samverkansöverenskommelse mellan Borås Stad och Polismyndigheten, 
lokalpolisområde Borås 2021- 2023   

 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen godkänner 
Samverkansöverenskommelse 2021-2023 mellan Borås Stad och 
Polismyndigheten. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen remitterar ärendet till den 
politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet för fortsatt beredning av 
ärendet, där fler tillägg och andra riktade åtgärder som diskuterats med Polisen 
kompletteras i ärendet, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen godkänner 
Samverkansöverenskommelse 2021-2023 mellan Borås Stad och 
Polismyndigheten. 
Kommunstyrelsen uppmanar Fritids- och folkhälsonämnden att redovisa 
uppföljning av måluppfyllelse och resultat av vidtagna åtgärder kopplade till 
samverkansöverenskommelsen för Kommunstyrelsen, se bilaga. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels om ärendet skall avgöras idag och 
dels om ärendet skall återremitteras och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
 
Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
 
Ärendet ska avgöras idag. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt återremissyrkande. 

 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till sitt eget förslag och 
dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 120 Dnr KS 2021-00315 1.2.3.0 

Initiativärende: Klargör sakförhållandena i BEM 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 

Initiativärendet avslås.    
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt förslag. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har lämnat ett initiativärende till 
dagens sammanträde, se bilaga.    
 
Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Klargör sakförhållandena i BEM    
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har föreslagit 
att Kommunstyrelsen beslutar: Att upprätta en ny utredning där externa 
utredare klargör sakförhållandena i ärendet. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att initiativärendet avslås. 
 
Annette Carlson (M) yrkar bifall till initiativärendet. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
ordförandens yrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kom-
munstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
förslag”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Ylva 
Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida 
Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas 
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Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 
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§ 121 Dnr KS 2020-00572 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD): Skärp språkkraven i äldreomsorg, 
förskola och funktionshinderverksamhet 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad.      
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande.       
 
Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-08-27 lämnat in förslag om att språkkraven ska skärpas i 
äldreomsorg, förskola och funktionshinderverksamhet. Språkbristerna är på 
sina håll allvarliga och goda svenskkunskaper är en förutsättning för att förstå 
brukarens behov och kunna dokumentera och överlämna korrekt information. I 
motionen föreslås att de som nyanställs inom äldreomsorgen, förskolan och 
funktionshinderverksamheten behöver mötas av ett tydligt språkkrav där rätt 
nivå av språkkunskap säkerställs.        
Motionen har skickats på remiss till Sociala omsorgsnämnden, Vård- och 
äldrenämnden samt Förskolenämnden.  
Nämnderna ser utmaningar i att rekrytera medarbetare till verksamheten med 
tillräckliga kvalifikationer men i deras rekryteringsprocess finns förutsättningar 
för att bedöma och rekrytera medarbetare som har goda kunskaper i svenska. 
Nämndernas bedömning är att det arbete som utförs uppfyller motionens 
intentioner.  
 
Beslutsunderlag 
1. Yttrande över motion från Förskolenämnden 2020-10-23 
2. Yttrande över motion från Vård- och äldrenämnden 2020-11-02 

3. Yttrande över motion från Sociala omsorgsnämnden 2020-11-13 
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen är besvarad. Det ska säkerställas att personal inom Vård- och 
äldrenämndens, Sociala omsorgsnämndens och verksamhet har en språklig 
kompetens som minst motsvarar språknivå B1 vid utförande av serviceinsatser 
och minst B2 för uppgifter som kräver undersköterskekompetens. Det ska 
säkerställas att personal inom Förskolenämndens verksamhet har en språklig 
kompetens som minst motsvarar språknivå B2, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalles.  
Kommunstyrelsen uppdras att snarast revidera Borås personalpolitiska program 
för att omfatta ett krav vid nyrekrytering inom samtliga yrken att behärska det 
svenska språket motsvarande den europeiska standarden B2. 
All personal inom Borås Stad ska självständigt kunna utföra sina arbetsuppgifter 
utan att språket utgör ett hinder i arbetet, se bilaga. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 122 Dnr KS 2021-00143 2.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete IF Elfsborg 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen träffar avtal med IF Elfsborg om marknadsföringssamarbete 
för 2021 enligt upprättat avtal. Kommunen betalar till klubben 550 000 kronor.               

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen anser att IF Elfsborg bidrar till Borås renommé som stad 
med elitidrott på hög, nationell nivå. 

Borås Stads intresse och insats i marknadsföringssamarbetet bestäms utifrån 
kriterier som hur stor målgrupp marknadsföringen når, uppmärksamhetsvärdet, 
publikmängd, förväntad mediebevakning och profilvärde för Borås. 

Borås Stad har sedan många år ett marknadsföringssamarbete med IF Elfsborg, 
som spelar i Allsvenskan och Svenska cupen, som svarar mot dessa kriterier. 
Klubben slutade på andra plats i Allsvenskan 2020. 

Avtalet med IF Elfborg tecknas 2021 liksom förra året mot bakgrund av de 
konsekvenser som pandemin Corona/covid-19 medfört för hela samhället. 
Regeringen har beslutat att det är förbjudet att anordna allmänna 
sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare. 
Förbudet gäller från 24 november 2020 för hela landet och tills vidare. För 
fotbollens del gäller begränsningen publik; inte t.ex. spelare, ledare och 
funktionärer. Svenska Fotbollförbundets skarpa rekommendation är att tills 
vidare helt undanbe sig publik på de matcher som genomförs. I nuläget är det 
osäkert om och när matcherna kan komma att spelas inför publik. 

Kommunstyrelsen menar att marknadsföringsavtalet med IF Elfsborg ska ses 
som ett långsiktigt samarbete och tecknar därför avtalet för 2021 med 
förhoppning om att publik kan tillåtas under senare delen av säsongen 

Beslutsunderlag 
1. Avtal   
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§ 123 Dnr KS 2021-00191 2.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete Norrby IF 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen träffar avtal med Norrby IF om marknadsföringssamarbete 
för 2021 enligt upprättat avtal. Kommunen betalar till klubben 200 000 kronor.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen anser att Norrby IF bidrar till Borås renommé som stad med 
elitidrott på hög, nationell nivå. 

Borås Stads intresse och insats i marknadsföringssamarbetet bestäms utifrån 
kriterier som hur stor målgrupp marknadsföringen når, uppmärksamhetsvärdet, 
publikmängd, förväntad mediebevakning och profilvärde för Borås. 

Borås Stad har sedan 2017 ett marknadsföringssamarbete med Norrby IF, som 
spelar i Superettan och Svenska cupen, som svarar mot dessa kriterier. Laget 
kom på elfte plats i Superettan 2020. 

Avtalet med Norrby IF tecknas 2021 liksom förra året mot bakgrund av de 
konsekvenser som pandemin Corona/covid-19 medfört för hela samhället. 
Regeringen har beslutat att det är förbjudet att anordna allmänna 
sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare. 
Förbudet gäller från 24 november 2020 för hela landet och tills vidare. För 
fotbollens del gäller begränsningen publik; inte t.ex. spelare, ledare och 
funktionärer. Svenska Fotbollförbundets skarpa rekommendation är att tills 
vidare helt undanbe sig publik på de matcher som genomförs. I nuläget är det 
osäkert om och när matcherna kan komma att spelas inför publik. 

Kommunstyrelsen menar att marknadsföringsavtalet med Norrby IF ska ses 
som ett långsiktigt samarbete och tecknar därför avtalet för 2021 med 
förhoppning om att publik kan tillåtas under senare delen av säsongen.                 

Beslutsunderlag 
1. Avtal   
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§ 124 Dnr KS 2021-00121 3.5.1.0 

Elevombudets rapport 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Elevombudets rapport.        

Sammanfattning av ärendet 
I Elevombudets rapport belyses att ärendena har ökat med 35 % från 2019. De 
ökade ärendena har inneburit mer kontakt med skolans personal och även 
verksamhetscheferna på Grundskoleförvaltningen. Många ärenden är kopplade 
till elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar och utifrån det 
kommer rapporten inrikta sig på både specialkost för elevgruppen och 
dilemman angående önskade basuredningar. 
Rapporten tar även upp områdena trygghet och kränkningar från LUPP 2020 
kopplat till rapporten 2019 där Elevombudet presenterade statiskt från 
kränkningsanmälningar.  
I färre ärenden än förväntat har vårdnadshavare lyft Barnkonventionen. 
 

Elevombudet har fortsatt att arbeta med det lokala nätverket och pandemin har 
inte påverkat arbetet utöver att besök på skolor och föräldraföreningar inte gått 
att genomföra.                

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Elevombudets rapport 2020 

2. Elevombudets rapport 2020   
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§ 125 Dnr KS 2020-00833 3.7.1.0 

Handlingsplan suicidprevention 2020-2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad ställer sig bakom förslag till Handlingsplan för suicidprevention 
2020-2025.              

 

Sammanfattning av ärendet 
Inom ramen för den länsgemensamma handlingsplanen för psykisk hälsa 2018–
2020 finns beskrivet att en länsgemensam handlingsplan för suicidprevention 
ska tas fram. Syftet med handlingsplanen är att med suicidpreventiva åtgärder 
minska antalet suicid och suicidförsök i Västra Götaland. Planen ska utgöra en 
grund för kommunernas och regionens gemensamma suicidpreventiva arbete 
där även andra aktörer kan inkluderas.          
 
I Borås Stad pågår samverkan och utbildningsaktiviteter för att öka den 
psykiska hälsan och förebygga suicid. Kommunstyrelsen har genom tidigare 
remissyttrande (2020-02-17 Kommunstyrelsens beslut § 58) ställt sig bakom 
förslaget till länsgemensam handlingsplan för suicidprevention i Västra 
Götaland. Utöver det har Grundskolenämnden och Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden 2018 antagit ”Program för att förebygga psykisk 
ohälsa i skolan”. Inom ramen för Närvårdssamverkan Södra Älvsborg finns 
även ett antal tidsbegränsade uppdragsgrupper, där det bland annat ingår att 
arbeta med suicidprevention. Staden ingår i denna samverkan vilken samordnas 
av Fritids- och folkhälsoförvaltningen.  
Borås Stad kommer att ta fram en lokal handlingsplan för suicidprevention. Det 
finns en arbetsgrupp som idag har dessa frågor på sin agenda, deltagare i denna 
grupp är representanter från civilsamhället, Västra Götalandsregionen samt 
kommunens förvaltningar. 
VästKoms styrelse beslutade den 1 september 2020 att ställa sig bakom 
förslaget till Handlingsplan för suicidprevention 2020-2025. VästKoms styrelse 
rekommenderar kommunalförbunden att i sin tur rekommendera sina 
respektive medlemskommuner att ta beslut om handlingsplanen.       
 
Beslutsunderlag 
1. Handlingsplan för suicidprevention 2020-2025, 2020-11-06 
2. Handlingsplan för suicidprevention, Indikatorer för uppföljning, 
Användarmanual, mars 2020  
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§ 126 Dnr KS 2021-00064 3.7.1.0 

Äldreombudets rapport 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Äldreombudets rapport.             

Sammanfattning av ärendet 
Funktionen Äldreombud (ÄO) har funnits i Borås Stad sedan 1 januari 2017 på  
Stadsledningskansliet, Kvalitet och utveckling. ÄO ska vara en röst för äldre i 
Borås och en länk till kommunens tjänstemän och politiker. Uppgiften att vara 
en länk mellan stadens invånare och politiker finns att läsa i Vision Borås 2025, 
där ett av delmålen är ”Människor möts i Borås”. Här kan man läsa följande: 
”Vi skapar mötesplatser mellan medborgare och Borås Stad där medborgare är 
medskapare och får ett reellt inflytande på stadens utveckling”. 

Uppdraget handlar om att, på en strategisk nivå, driva ett äldreperspektiv i 
staden så att äldres intressen och rättigheter tas tillvara i stadens olika 
verksamheter. ÄO ska även bidra till att öka kunskapen om målgruppens 
situation och behov. 

En viktig del i uppdraget är att informera, stödja och vägleda i aktuella frågor. 

I bifogad fil redovisas Äldreombudets rapport som belyser uppdraget, 
beskrivning av nuläge, pågående arbete samt analys     

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Äldreombudets rapport 2020 

2. Äldreombudets rapport 2020   
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§ 127 Dnr KS 2019-00094 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M), Anna-Clara 
Stenström (M), Niklas Arvidsson (KD) och Hans 
Gustavsson (KD): Enklare vårdinsatser till äldre utan 
biståndsbedömning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad.   
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.         

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlsson (M), Anna-Clara Stenström (M), Niklas Arvidsson (KD), 
Hans Gustavsson (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-01-16 
lämnat in förslaget att ge Vård- och äldrenämnden i uppdrag att under 2019 
införa förenklad biståndsbedömning för hemtjänst enligt möjligheterna med 
ändringar i socialtjänstlagen (2001:453)             

Motionen har skickats på remiss till Vård och äldrenämnden och avstyrker 
motionen med hänvisning till en annan utredning som Vård- och äldrenämnden 
gett förvaltningen i uppdrag att genomföra.   

I samband med yttrandet över motion ”Ökad valfrihet och mindre byråkratiskt 
biståndsbedömning för äldre” gavs ett uppdrag till förvaltningen att utreda 
förutsättningar och konsekvenser av ett förenklat biståndshandläggande. Vid 
Vård- och äldrenämndens sammanträde den 10 december 2019 fastställdes 
utifrån uppdraget, regler för förenklat beslutsfattande. Förenklad 
biståndshandläggning tillämpas för individer från och med att personen fyllt 80 
år. Insatsen digitalt stöd tillämpas för individer från och med 75 års ålder. Efter 
handlagt ärende skickas en beställning till en utförare som kan vara privat eller 
kommunal beroende på utförare som individerna väljer. Insatsen digitalt stöd är 
dock en insats som enbart den kommunala verksamheten utför.  

Reglerna är planerade att tillämpas från och med den 1 oktober 2020 och är 
utformade så att det ökar personens möjlighet att leva ett självständigt liv och 
ha inflytande över hur beviljade insatser utförs och planeras. 
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Kommunstyrelsens bedömning 

Vård och äldrenämnden har fastställt regler om förenklat beslutsfattande 
avseende insatserna städ, tvätt samt digitalt stöd. Reglerna ska tillämpas från 
och med den 1 oktober 2020 och är utformade så att det ökar personens 
möjlighet att leva ett självständigt liv och ha inflytande över hur beviljade 
insatser utförs.  

Motionen anses därmed besvarad.         

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-03-22 

2. Remissyttrande Vård- och äldrenämnden, 2019-03-01 

3. Motion från Annette Carlsson (M), Anna-Clara Stenström (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Hans Gustavsson (KD): Motion - Enklare vårdinsatser till 
äldre utan biståndsbedömning, 2019-01-16  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen är bifallen 
Vård- och äldrenämnden uppdras att under 2021 även införa förenklad 
biståndsbedömning för trygghetslarm, matservice, samt stödsamtal, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar bifall till Ylva Lengbergs (S) förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 128 Dnr KS 2018-00089 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M), Morgan 
Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C) och Falco 
Güldenpfennig (KD): Ökad valfrihet och mindre 
byråkratiskt biståndsbedömning för äldre 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad.         

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C) och 
Falco Güldenpfennig (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-
01-18 lämnat in förslaget att: 

Vård- och äldrenämnden får i uppdrag att snarast utreda vilka insatser som kan 
erbjudas äldre utan föregående biståndsbedömning för att möjliggöra ett snabbt 
införande när lagen så tillåter.        

Motionen har skickats på remiss till Vård och äldrenämnden och Centrala 
pensionärsrådet. 

Vård och äldrenämnden tillstyrker motionen. Centrala pensionärsrådet ställer 
sig positiva till motionen. Yttranden redovisas i bilaga. 

 

Vid Vård- och äldrenämndens sammanträde den 10 december 2019 fastställdes 
regler för förenklat beslutsfattande. Nämnden fastställde regler om förenklat 
beslutsfattande avseende insatserna städ, tvätt samt digitalt stöd. Reglerna ska 
tillämpas från och med den 1 april 2020 och är utformade så att det ökar 
personens möjlighet att leva ett självständigt liv och ha inflytande över hur 
beviljade insatser utförs och planeras. Förenklad biståndshandläggning tillämpas 
för individer från och med att personen fyllt 80 år. Insatsen digitalt stöd 
tillämpas för individer från och med 75 års ålder. Efter handlagt ärende skickas 
en beställning till en utförare som kan vara privat eller kommunal beroende på 
utförare som individerna väljer. Insatsen digitalt stöd är dock en insats som 
enbart den kommunala verksamheten utför.  
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Yrkande 
Ida Legnemark (V) yrkar bifall till Ylva Lengbergs (S) förslag.     

Beslutsunderlag 
1. Motion: Ökad valfrihet och mindre byråkratiskt biståndsbedömning för äldre 
2018-01-17 

2. Vård- och äldrenämndens yttrande 2019-03-01 

3. Centrala pensionärsrådets yttrande 2018-03-05 

5. Fullmäktigeskrivelse, 2021-03-22 
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§ 129 Dnr KS 2021-00099 1.4.2.1 

Redovisning av Stadsledningskansliets inkomna 
synpunkter januari - december 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 december 2013 introducerade Borås Stad ett gemensamt 
synpunktshanteringssystem. Detta för att kunna erbjuda en väg in för våra 
medborgare, brukare och kunder. 

Varje förvaltning ansvarar för att ta emot, följa upp och svara på synpunkter 
inom utsatt tid. Statistik över synpunkterna ska minst två gånger per år 
redovisas för respektive nämnd. Kommunstyrelsen kommer årligen att följa 
upp synpunktsstatistiken utifrån sin uppsiktsplikt. 

I denna redovisning till Kommunstyrelsen redovisas antalet inkomna och 
avslutade synpunkter för perioden 1 januari till 31 december 2020, samt 
fördelning över verksamhetsområden och kriterier. 

Nämnden redovisar också eventuella åtgärder och förbättringar som 
synpunkterna resulterat i. 

Under perioden januari-december 2020 fick Stadskansliet in totalt 44 
synpunkter(39st 2019), varav 5 vidarebefordrades till extern part. De 
återstående 39 (36 st 2019) fördelades på 17 Klagomål, 15 frågor, 4 beröm och 
3 förslag. Flest synpunkter fick avdelningen Mark och exploatering.            
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§ 130 Dnr KS 2021-00098 1.4.2.1 

Redovisning av Borås Stad inkomna synpunkter 2020  

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 december 2013 introducerade Borås Stad ett gemensamt 
synpunktshanteringssystem. Detta för att kunna erbjuda en väg in för våra 
medborgare, brukare och kunder. 

Varje förvaltning ansvarar för att ta emot, följa upp och svara på synpunkter 
inom utsatt tid. Statistik över synpunkterna ska minst två gånger per år 
redovisas för respektive nämnd. Kommunstyrelsen kommer årligen att följa 
upp synpunktsstatistiken utifrån sin uppsiktsplikt. 

I denna redovisning till Kommunstyrelsen redovisas antalet inkomna och 
avslutade synpunkter för perioden 1 januari till 31 december 2020, samt 
fördelning över verksamhetsområden och kriterier. 

Nämnden redovisar också eventuella åtgärder och förbättringar som 
synpunkterna resulterat i. 

Totalt sett fick Borås Stad in 2309 synpunkter under 2020. Det är en ökning 
med 3 procent från 2019 (2233 st) och en ökning med 313 procent sedan 2016. 

Av synpunkterna var 77 procent klagomål, 12 procent frågor, 10 procent 
förslag och 1 procent var beröm. 

Flest synpunkter fick Tekniska förvaltningen med 67 procent (1546 st) av totala 
antalet synpunkter. 

Den kraftiga ökning av synpunkter som varit konstant under de senaste åren 
verka tillfälligt ha stannat av. Detta kan troligtvis härröras till att många 
verksamheter har Cornonaanpassat sig och begränsat sina öppettider och 
tillgänglighet. Synpunktshanteringen har inte heller marknadsförts under 2020 
så även detta kan haft påverkan.      

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från Individ- 
och familjeomsorgsnämnden 

2. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från Vård- och 
äldrenämnden 
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3. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från 
Förskolenämnden 

4. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från 
Arbetslivsnämnden 

5. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från Gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden 

6. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från 
Grundskolenämnden 

7. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från Miljö- och 
konsumentnämnden 

8. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från 
Lokalförsörjningsnämnden 

9.  Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från 
Kulturnämnden 

10. Redovisning av inkomna synpunkter januari-december 2020 från Sociala 
omsorgsnämnden 
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§ 131 Dnr KS 2019-00968 3.1.2.2 

Markanvisningsansökan, Borås kommuns Parkerings 
AB och Lidl Sverige KB, Makrillen 11 vid Brodalsmotet, 
Kyrkängsgatan/Varbergsvägen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner upprättat markanvisningsavtal med Lidl Sverige 
KB och Borås kommuns Parkerings AB avseende byggprojekt av parkeringshus 
i fyra våningar, cirka 200 parkeringsplatser, samt en livsmedelsbutik på cirka 
1 900 m² i bottenplan inom fastigheten Makrillen 11.        
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Hasse Ikävalko (M) i handläggningen av detta 
ärende. 

Sammanfattning av ärendet 
Lidl Sverige KB och Borås kommuns Parkerings AB begärde i november 2019 
markanvisning för fastigheten Makrillen 11. Marken är i nuvarande plan utlagd 
som ”område för handelsändamål” och belägen i hörnet Varbergs-
vägen/Kyrkängsgatan intill S:t Ansgars griftegård och riksväg 40. Förslaget är 
att utveckla en idé om att bygga ett parkeringshus i fyra våningar med ca 200 
parkeringsplatser samt en livsmedelsbutik, omfattande ca 1 900 m², placerad i 
bottenplan. 

Kommunstyrelsen ingår markanvisningsavtal med Lidl Sverige KB och Borås 
kommuns Parkerings AB enligt upprättat förslag. Parterna har fram till 2022-
06-30 ensamrätt att förhandla med kommunen om förvärv av kvartersmarken 
samt övriga villkor om: 

medfinansiering av flytt av befintlig gångbana till följd av exploatering av 
Makrillen 11. 

kompensationsåtgärder/exploateringsbidrag för de träd som måste avverkas till 
följd av exploateringen av Makrillen 11. 

gestaltningsaspekter eftersom fastigheten ligger vid det urbana stråket 
”Stadskärnan-Göta”, varför det är viktigt att tillkommande bebyggelse anpassas 
till gaturummet med bra kontakt och öppenhet mot gatan samt att baksidan, 
under riksväg 40 inte känns otrygg och instängd. Även gestaltningen för de övre 
våningsplanen, då byggnaden blir en blickpunkt för alla som passerar Borås på 
riksväg 40. 

För att kunna bebygga fastigheten Makrillen 11 enligt ovan, så måste gällande 
tomtindelning upphävas, detta prövas i ett särskilt ärende.  
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Beslutsunderlag 
1. Markansvisningsavtal 

2. Översiktskarta 

3. Illustrationsbilder   
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§ 132 Dnr KS 2020-00836 3.1.2.0 

Stadsutvecklingsprojekt Gässlösa 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Stadsutvecklingsprojekt Gässlösa startas upp under 2021, utifrån tillsatta 
budgetmedel för uppdraget. Kommunstyrelsen styr och leder det nya 
stadsutvecklingsprojektet genom särskild projektorganisation, enheten för Stora 
Projekt, på Stadsledningskansliets Mark- och exploateringsavdelning. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Gässlösaområdet står inför en omvandling, från ganska central beläget 
industriområde till en ny stadsdel med bostäder, service, skolor, arbetsplatser, 
gröna områden och med Viskan som en central bärare av området. Stora 
omvandlingsprojekt som Gässlösa kräver tid, resurser, samsyn och insatser från 
såväl kommunen som andra aktörer. Vision 2025, Översiktsplanen, 
Utbyggnadsstrategin, resultatet av arkitekttävlingen Europan 15, projekt 
sanering av Viskan, flytten av avloppsreningsverket ger alla inriktningen för 
Gässlösas framtid. Utbyggnadsstrategin slår också fast att en ny organisation 
erfordras och som får i uppdrag att leda och driva komplexa 
stadsutvecklingsprocesser.  

Kommunstyrelsen föreslås styra och leda stora stadsomvandlingsprojekt. 
Särskild projektorganisation, nya enheten för Stora Projekt, påbörjar arbetet 
med stadsutvecklingsprojekt Gässlösa. För 2021 har Kommunstyrelsen tilldelat 
500 tkr för uppstart av stadsutvecklingsprojektet Gässlösa. Organisatoriskt 
placeras enheten för Stora Projekt inom avdelningen för Mark- och 
exploatering, som närmast är den del av organisationen som ansvarar för 
omvandlings- och exploateringsprojekt och som medverkar från tidig 
planläggning till genomförande. Övriga förvaltningars medverkan i 
stadsutvecklingsprojektet sker genom respektive nämnds organisatoriska 
resurser och medel. 

Utvecklingen av Gässlösa ska ske i nära samarbete med fastighetsägarna, 
näringslivet och andra intressenter inom området. Organisationen får uppdraget 
att utarbeta olika modeller för hur aktörerna inom området kan involveras och 
bli en del av Gässlösa stadsutvecklingsprojekt.   
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Beslutsunderlag 
1. Bilaga 1 PM – Planering, organisering och genomförande av Gässlösa 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Stadsutvecklingsprojekt Gässlösa startas upp under 2021, utifrån 
tillsatta budgetmedel för uppdraget. Kommunstyrelsen styr och leder det nya 
stadsutvecklingsprojektet genom särskild projektorganisation, enheten för Stora 
Projekt, på Stadsledningskansliets Mark- och exploateringsavdelning. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att texten ”Denna 
organisation behöver särskilt beakta koldioxidbudgeten och ambitionen för 
hållbar stadsutveckling” tillförs sist i första stycket av sammanfattningen, se 
bilaga. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons 
(C) förslag och dels till Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 133 Dnr KS 2020-00679 3.1.2.0 

Svar på initiativärende av Annette Carlson (M), Martin 
Nilsson (M), Lars-Gunnar Comén (M), Hasse Ikävalko 
(M), Niklas Arvidsson (KD) och Hans Gustavsson (KD): 
Gässlösa 

Kommunstyrelsens beslut 
Initiativärendet är besvarat.            

Sammanfattning av ärendet 
Inom södra Gässlösaområdet har sedan 2020 ett-15 tal arrenden för upplag på 
kommunal mark sagts upp, som ett steg i stadsomvandlingen av Gässlösa. För 
att underlätta och ge förutsättningar för arrendatorerna till avveckling alt. 
ometablering tog kommunen kontakt med arrendatorerna i tidigt skede, tiden 
för avflyttning har förlängts om behov funnits samt att dialog förs för att hitta 
lösning för ex. ometablering.  

Framtida omvandling av Gässlösa från industriområde till blandstadsdel har 
bäring i såväl översiktsplanen, utbyggnadsstrategin som i blå-gröna stråket. 
Stadsomvandlingen har påbörjats genom bl.a. pågående rivning och sanering av 
gamla reningsverksområdet, detaljplanearbete för en ny F-9 skola, projekt 
sanering Viskan samt översvämningskartering. I budget-21 avsattes också medel 
till Kommunstyrelsen för uppstart av stadsomvandlingsprojekt Gässlösa. 

Inom områdets norra delar finns ca 20-talet olika fastighetsägare och ett 
business to business inriktad näringsliv. På sikt föreslås området utvecklas till 
mer av en bostadstadsdel och vissa företag kommer troligen att söka ny 
etableringsplats/lokaler. Flera fastighetsägare kommer förhoppningsvis också 
medverka i utvecklingssamarbetet av den nya stadsdelen. 

Områdets södra delar, längs Gässlösavägen, ägs av Borås Stad. Här har marken 
sedan länge tillbaka upplåtits för i huvudsak upplagsändamål; vanligtvis 1-åriga 
arrenden med 6-månaders uppsägningstid, d.v.s. den enklaste formen av 
arrenden, s.k. lägenhetsarrenden. I syfte att kommunen sedan ska kunna återta 
marken, planlägga och utveckla till den nya stadsdelen. Arrendenas ändamål är 
enligt kontrakten för upplagsverksamhet och de är alla utan rätt till 
ersättningsmark eller annan kompensation när arrendet upphör. För att 
medvetandegöra arrendatorerna om framtida omvandling av Gässlösa och för 
att ge extra god tid för verksamheterna till alternativa lösningar när arrendet 
sägs upp, så kontakaktades arrendatorerna, ca 1 år före uppsägningarna 
påbörjades. Alla 15-tal arrenden har nu sagts upp under 2020. Många 
verksamheter är av enkel karaktär, i enlighet med arrendekontrakten, varav flera 
arrendatorer redan lämnat och röjt av området. Några enstaka arrendatorer, 
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ofta där byggnad uppförts, är i behov av ny plats eller nya lokaler att etablera 
sin verksamhet på innan de kan avveckla sina Gärsslösaarrenden. 
Kommunikation förs med företagen för att hitta lösning och alternativ. För att 
underlätta omställningen har tiden för avflytt av arrendeområdet i vissa fall 
förlängts, från ex 6 mån ända upp till 3 år. Inom 3 år tros planläggningen av 
delar av Gässlösa kommit längre. Det pågår f.n. planläggning av flera nya större 
verksamhetsområden som kan möjliggöra för företag, inom såväl norra som 
södra Gässlösa, som söker ny mark för ometablering.     

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende av Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Lars-Gunnar 

Comén (M), Hasse Ikävalko (M), Niklas Arvidsson (KD) och Hans 
Gustavsson (KD): Gässlösa 
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§ 134 Dnr KS 2021-00104 3.3.3.0 

Införande av inpasseringssystem på återvinnings-
centraler, samt pilotprojekt med Grönt kort 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen anser att projektet i den omfattning som föreslås av Borås  

Energi och Miljö AB inte är av principiell beskaffenhet eller av större vikt och 
ärendet är därmed inte av den art att det ska behandlas av Kommunfullmäktige 
för ställningstagande. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har inkommit med hemställan om ett 
ställningstagande om kommunstyrelsen ser att ärendet avseende införande av 
inpasseringssystem på återvinningscentraler är av sådan principiell art att det ska 
hemställas kommunfullmäktige.  

Bolaget ser framför allt fördelar med projektet såsom bättre kundnytta och 
bättre säkerhet för både besökare och personal. Ett inpasseringssystem 
förbättrar enligt bolaget trafikflödet genom Återvinningscentralerna och med 
hjälp av systemet kan bolaget ha kontroll på antalet besökare som är på plats 
samtidigt. Detta är en fördel utifrån trafiksäkerhet och ur utrymningsperspektiv. 
Inpasseringssystemet ger också bättre förutsättningar för bolaget att hantera 
fakturering till företag och framtida regleringar med andra kommuner vid 
eventuella regionala samarbeten. 

I samband med införandet av nytt inpasseringssystem ska ett pilotprojekt 
avseende Grönt kort startas. Pilotprojektet innebär att kunder efter en 
genomförd utbildning får tillgång till att besöka en återvinningscentral utöver 
ordinarie öppettider. För kunden blir detta en ökad tillgänglighet och samtidigt 
gör bolaget bedömningen att belastningen under ordinarie öppettider kommer 
att minska. Bolaget föreslår att initialt testa projektet på återvinningscentralerna 
i Dalsjöfors och Fristad. 

Investeringen beräknas uppgå till 6 miljoner kronor och underhållskostnaderna 
bedöms ligga i intervallet 100 000-200 000 kronor/år. Bolaget räknar med att 
öka intäkterna från besökande företagskunder eftersom systemet ger bättre 
förutsättningar för fakturering. Bolaget redovisar inte någon återbetalningstid 
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utan framhåller att projektet genomförs främst för att uppnå en bättre 
kundupplevelse och en förbättrad arbetsmiljö för bolagets medarbetare. 

Kommunstyrelsen anser att projektet i den omfattning som föreslås av Borås 
Energi och Miljö AB inte är av principiell beskaffenhet eller av större vikt och 
ärendet är därmed inte av den art att det ska behandlas av Kommunfullmäktige 
för ställningstagande.          
 
Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2021-03-08 
2. Riskanalys, Borås Energi och Miljö AB, 2021-02-03 
3. Skrivelse, Borås Energi och Miljö AB, 2021-01-28   
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Kommunstyrelsen anser att projektet i den omfattning som 
föreslås av Borås Energi och Miljö AB inte är av principiell beskaffenhet eller 
av större vikt och ärendet är därmed inte av den art att det ska behandlas av 
Kommunfullmäktige för ställningstagande. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen anser att projektet i den 
omfattning som föreslås av Borås Energi och Miljö AB inte är av principiell 
beskaffenhet eller av större vikt och ärendet är därmed inte av den art att det 
ska behandlas av Kommunfullmäktige för ställningstagande, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Ida Legnemark (V) yrkar bifall till 
ordförandens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till sitt eget förslag och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 135 Dnr KS 2020-00914 1.2.2.3 

Slutliga koncernbidrag år 2020 inom koncernen Borås 
Stadshus AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stadshus AB:s förslag till slutliga koncernbidrag godkänns.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 februari 2021 att delegera beslutet om 
slutliga koncernbidrag inom koncernen Borås Stadshus AB. Borås Stadshus AB 
kan nu konstatera att det jämfört med de preliminära koncernbidragen finns 
anledning att:    
• öka koncernbidraget från Borås kommuns Parkerings AB med 2 500 000 

kronor 
• öka koncernbidraget till Akademiplatsen AB med 1 320 000 kronor, då 

bolaget dömts att betala ett skadeståndskrav. 
• minska koncernbidraget till Borås Stadshus AB med 120 000 kronor 
• minska koncernbidraget från Borås Elnät AB med 1 300 000 kronor 
 
Med dessa korrigeringar fastställs slutliga koncernbidrag enligt nedan: 
 
 Erhållet (+) / lämnat (-) 
 Koncernbiderag, tkr 
Borås Stadshus AB 1 882 000 
Borås Energi och Miljö AB -  10 000 000 
Borås Elnät AB -42 000 000 
Borås Djurpark AB 17 130 000 
Borås kommuns Parkerings AB -7 300 000 
Industribyggnader i Borås AB -8 000 000 
BoråsBorås TME AB 17 968 000 
Akademiplatsen AB 27 720 000 
Inkubatorn i Borås AB 2 600 000 
 
Summa  koncernbidrag: +/-0 67 300 000 
 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2021-03-22 

2. Bilaga Slutliga koncernbidrag 2020     
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§ 136 Dnr KS 2020-00953 1.1.2.1 

Borås Stads remissyttrande över: Förslag till Boverkets 
föreskrifter om skydd mot buller i byggnader och 
förslag till ändring i Boverkets byggregler 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen översänder remissyttrande till Boverket. 

Sammanfattning av ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningen är de som hanterar dessa frågor i Borås Stad 
och har hjälpt till att studera remissen och komma med synpunkter på 
Boverkets remiss om förändrade bullerregler. Borås Stad har nedanstående 
synpunkter på remissen: 

Borås Stad är i stort positiva till det nya förslaget. Det är bra att hänvisningar till 
standarder tas bort. Dessa standarder är ofta dyra och därmed inte heller 
tillgängliga för alla. 

Borås Stad vill trycka på vikten av att det arbetas fram bra och tydlig vägledning 
från Boverket kring de nya föreskrifterna. Bland annat för att reglerna ska 
tolkas och tillämpas på lika sätt över landet. Vägledningen och utbildning bör 
finnas tillgänglig tidigt för att underlätta övergången till nya regler. 

Det är otydligt i handlingarna hur omfattningen av en bullerdokumentation ska 
vara i olika stora lov eller anmälningsärenden. En stor del av bygglov- och 
anmälningsärenden är små åtgärder, ex. tillbyggnad av enbostadshus. Vad ska 
krävas i ett sådant fall för att inte bli för betungande för byggherren, men 
samtidigt säkerställa en god kvalitet på byggnationen. Konsekvenserna för 
småhusägaren vid lov- och anmälningspliktiga ändringar är berört i 
handlingarna i väldigt liten utsträckning.  

Borås Stad funderar över hur det är tänkt att byggreglerna ska samlas i 
framtiden. När kapitlet om buller plockas ut ur BBR och läggs separat så 
hamnar det lite vid sidan av. BBR har samlat ihop gällande föreskrifter på ett 
överskådligt sätt. Det är viktigt att regelverket är överskådligt och det är 
önskvärt med en samlad och tydlig struktur.  

Beslutsunderlag 
1. Remiss Förslag till Boverkets föreskrifter om skydd mot buller i byggnader 
och förslag till ändring i Boverkets byggregler 
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§ 137 Dnr KS 2020-00409 3.1.1.0 

Yttrande över åtgärdsvalsstudie väg 180 Borås-
Bollebygd-Alingsås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker Åtgärdsvalsstudie väg 180 Borås – Alingsås och 
lämnar i ärendet beskrivna synpunkter.         

 

Sammanfattning av ärendet 
Åtgärdsvalsstudien ger en fördjupad kunskap kring väg 180. Vägen fyller både 
en lokal och en regional funktion och utgör tätortsinfart i både Alingsås och 
Borås. Vägen är en del av det funktionellt prioriterade vägnätet och trafikeras av 
godstrafik, långväga personresor med bil, dagliga personresor med bil samt 
kollektivtrafik. Därtill har vägen funktion för tillgänglighet för gång och cykel.  
 
Trafik som tidigare gått via väg 180 genom Borås har börjat ta alternativa vägar 
sedan ny väg 27 mellan Kråkered och Viared färdigställts sydväst om centrala 
Borås. De alternativa vägarna leder trafiken till nya vägar som innebär att 
bostadsgator i t.ex. Sjömarken fått ökad genomfartstrafik av framför allt tung 
trafik. Detta får som effekt att boende inte känner trygghet och utsätts för ökat 
påverkan av buller.  
 
Inne i Borås utgör vägen dessutom en barriär där väg 180 ansluter till väg 42.  
 
En ny vägsträckning har utretts mellan Sandhult och Viared. Längden blir ca 9 
km och kostnaden bedöms grovt till 300-350 miljoner kronor. 
Kostnadsbedömningen är ännu inte granskad och godkänd av Trafikverket.  
 
En samlad effektbedömning (SEB) har tagits fram för den föreslagna nya 
sträckningen av vägen och den granskas parallellt med denna remiss. Syftet med 
SEB är att fungera som ett kompletterande beslutsunderlag och utgöra ett stöd 
för planering, beslut och uppföljning.  
 
Ett ytterligare argument för att påskynda ny vägsträckning är Trafikverkets 
pågående arbetet med att omvandla vägar med bärighetsklass 1 (BK1, max 64 
tons bruttovikt) till bärighetsklass 4 (BK4, max 74 tons bruttovikt). Utan ny 
vägsträckning får det som konsekvens att nuvarande väg 180 riskerar få tyngre 
fordon genom centrala delar av staden. Detta kan påverka det kommunala 
vägnätet ur ett bärighetsperspektiv.  
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Utöver en ny vägsträckning har 34 åtgärder studerats utifrån kostnad, 
prioritering, nytta och tidsperspektiv. Det övergripande syftet med de 
åtgärderna har varit att lösa de brister och mål som identifierats med särskilt 
fokus på störningar på boendemiljö och trafiksäkerhet.   
 
Åtgärderna som föreslås kan indelas i fyra åtgärdsområden:  
A. Trimningsåtgärder, t.ex. stigningsfält eller breddning av vägren.  
B. Ny sträckning på väg 180 Viared-Sandhult.  
C. Kollektivtrafikfrämjande åtgärder, t.ex. anslutande gångbana vid hållplatser 
eller pendelparkeringar.  
D. Administrativa åtgärder, t.ex. utredning av godstransportstråk eller översyn 
av de funktionella vägklasserna.  
 
Remissvar och synpunkter på denna remiss önskas av Trafikverket senast 14 
maj. För att kunna avge ett samlat svar från medlemskommunerna kommer 
Borås svar skickas även till Boråsregionen. Rapporten ska utgöra 
beslutsunderlag för Boråsregionens kommunalförbund och Västra 
Götalandsregionen inför kommande revidering av den regionala planen för 
infrastruktur. 
 
Borås Stads synpunkter: 
En ny väganslutning Sandhult – Viared är den rimliga lösningen för att lösa de 
problem och brister som finns på väg 180 genom Borås och för att få bukt med 
den trafik som börjat köra genom Sjömarken sedan väg 27 byggdes. 
 
Trafikverket genomför en uppdatering av det statliga vägnätets bärighetsklasser 
vilket gör en ny vägsträckning Sandhult-Viared extra viktig. Den nya 
vägsträckningen bör utformas för direktanslutning av tung trafik till väg 40 för 
bärighetsklass BK4. Borås kommer inte tillåta tunga fordon på befintliga 
kommunala vägar och broar som inte är anpassade för den typen av trafik.  
 
När restidseffekter behandlas för en ny väg så vore det lämpligt att även 
restidseffekterna för Viaredsmotet- Alingsås också beskrivs.                  
 

Beslutsunderlag 
1. Missiv remiss ÅVS 180, 2021-02-10 

2. Remiss_ÅVS_väg_180_210209, 2021-02-10   
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§ 138 Dnr KS 2020-00447 3.1.2.0 

Styrgrupp för genomförande av förberedelser av 
efterbehandlingsåtgärder av förorenade sediment i 
Viskan 

Kommunstyrelsens beslut 
En styrgrupp tillsätts för projekt Viskan. Som Kommunstyrelsens 
representanter till styrgruppen för projekt Viskan, utses kommunalråden med 
ansvar för miljöfrågor.  Borås Energi och Miljö AB tillskrivs om representation 
i styrgruppen. Som adjungerade till styrgruppen tillkommer Stadsdirektören, 
handläggare/beställarombud och projektledare, samt projektstödjande konsult.        

Sammanfattning av ärendet 
En styrgrupp tillsätts för projekt Viskan. Som Kommunstyrelsens 
representanter till styrgruppen för projekt Viskan, utses kommunalråden med 
ansvar för miljöfrågor.  Borås Energi och Miljö AB tillskrivs om representation 
i styrgruppen. Som adjungerade till styrgruppen tillkommer Stadsdirektören, 
handläggare/beställarombud och projektledare, samt projektstödjande konsult. 

Under stor del av 1900-talet förorenades Viskans vatten av den textilindustri 
och den verkstadsindustri som samtidigt bidrog med arbetstillfällen och välfärd 
åt Borås. I dag vet vi att zink, koppar, bly, krom och dioxiner och andra farliga 
gifter spreds i stora mängder i Viskan, och nu återfinns i dess bottensediment 
och i vattendragen nedströms Borås, som Djupasjön, Guttasjön och 
Rydboholmsdammarna.  

Borås Stad är huvudman för att driva projekt Viskan så att en sanering ska 
kunna genomföras. Den inleds med att ta fram en skräddarsydd saneringsplan, 
ett arbete som beräknas ta tre år. Borås Stad är ansvarigt för projektet och 
bidrar för dessa tre år med cirka 5 miljoner kronor till de utredningar och 
förberedelser som ska göras. Denna kostnad delas med Borås Energi och Miljö 
AB. Naturvårdsverket bidrar med cirka 14 miljoner kronor, och ett antal andra 
intressenter, industri- och textilindustrier vars verksamhet sträcker sig lång 
bakåt i tiden, bidrar med cirka 1,5 miljoner kronor. I slutet av perioden söks 
även tillstånd att påbörja det faktiska saneringsarbetet, om allt fungerar enligt 
plan och Mark- och miljödomstolen godkänner det. 

En projektorganisation har skapats för det viktiga förarbetet, vilket inkluderar 
en ledningsgrupp (tjänstepersoner), arbetsgrupp, referensgrupp, stöd till 
projektledning (konsult), sakägare och externa intressenter. Ledningsgruppen 
har identifierat behov av en styrgrupp, som kan följa projektet i såväl 
saneringsplanen som i det faktiska saneringsarbetet och vid efterkontroll. 
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En styrgrupp behövs för att kunna ta ställning till problem som kan uppstå med 
till exempel ändring av budget på grund av fördyringar och behov av ansökning 
av extra bidrag från Länsstyrelsen och Naturvårdsverket, ändring av tidplan på 
grund av förseningar, ändring av delmoment med upphandlingar, konflikter 
gentemot konsulter och entreprenörer och oförutsedda hinder som kan vara att 
en planerad åtgärd visar sig vara omöjlig att genomföra. En styrgrupp med 
politiker är också viktig som länk till övriga politiker i staden för att ge alla 
möjlighet att följa projekt Viskan, som både är dyrt, tar många år att planera 
och genomföra, är komplicerat och blir en fysisk synlig åtgärd som påverkar 
stadens utveckling.  

Funktionerna inom styrgruppen förväntas vara stabila minst 10 år, det vill säga i 
hela åtgärdsfasen med förberedelse, genomförande, uppföljningskontroll och 
rapportering. Ledningsgruppen har i samråd med länsstyrelsen och 
beställarstödet kommit fram till att denna typ av projekt behöver en politisk 
styrgrupp.  
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